
Ændringsforslag til sag om godkendelse af udvalgets forretningsorden 

Stillet af Radikale Venstre 

 

Forslag: 

Den foreslåede ændring til det første afsnit i §11 slettes, så der fremover blot står den sætning, som også 

var gældende i sidste periode, nemlig: ”Det er muligt for enkeltpersoner eller grupper at få foretræde for 

udvalget såfremt det er inden for udvalgets resortområde”. 

 

Samtidig skal den foreslåede web-tekst om foretræde ændres, så det ikke længere fremgår, at man kun kan 

få foretræde vedr. sager, der er på dagsordenen til det konkrete møde. 

 

Begrundelse: 

De sætninger, som vi ønsker fjernet, er følgende: 

”…i forbindelse med udvalgets behandling af sager, som udvalget behandler som politikformulerende 

udvalg. Formålet med foretræde er, at udvalgets medlemmer kan få belyst synspunkter eller faktuelle 

oplysninger i en sag på dagsordenen.” 

Dvs. at der lægges op til en indskrænkning af mulighederne for foretræde, idet det fremover bliver et krav, 

at man kun kan få foretræde for udvalget vedr. sager, der i forvejen er optaget på dagsordenen.  

Hvis vi vedtager dette, afskærer vi os selv fra foretræder, hvor vi kan blive oplyst om sager, som hverken 

politikere eller administrationen har været opmærksomme på, og vi begrænser dermed det mulige udbytte 

af foretræder. Samtidig vil det være en begrænsning af borgernes mulighed for at få deres regionspolitikere 

i tale.  

Radikale Venstre ser ikke noget behov for en sådan begrænsning.  

I vores øjne, har det ikke været et problem, de gange, hvor der har været foretræder om emner, der ikke 

har været på dagsordenen. Eventuelle problemer med foretræder, som ikke er relevante for udvalgets 

arbejde, bør kunne løses ved en afvisning fra formandsskabets side inden mødet, hvilket der også hidtil har 

været kotyme for. 

 

Feb. 2022 

 

 


